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INLEIDING 

In Ridderkerk geen Icesavebank, Landsbanki of andere luchtbel. Na de eerste onheilspellende 
berichten over gemeenten die vonden dat de kleine IJslandse economie voldoende waarborgen biedt 
om zo’n bank of bijkantoor ervan grote bedragen van hun gemeente te laten beheren, bleek het geld 
van en voor de Ridderkerkse gemeenschap gewoon degelijk te zijn  geparkeerd bij de BNG. Het is 
goed vast te stellen dat ons college en onze ambtenaren zich niet mee hebben laten slepen in de 
gekte van de financiële wereld maar kozen voor duurzaamheid waarmee D66/GroenLinks hen graag 
wil complimenteren. 
 
We hopen op een kritisch, duaal jaar waarin we samen vanuit onze eigen verantwoordelijkheid  de 
toekomst van Ridderkerk verder gestalte zullen kunnen geven.  
De belangrijke contouren van de Structuurvisie voor Ridderkerk doemen op. 
Het vaststellen ervan is een van de belangrijkste te nemen besluiten het komende jaar. 
Het gevaar dreigt dat het milieu daarin eerder volgend dan sturend en bepalend zal zijn voor de wijze 
waarop we in de komende jaren onze omgeving willen gebruiken, inrichten en herstructureren. 
 
Een recente screening heeft gezorgd voor enkele geactualiseerde overzichten van vigerende nota’s, 
notities en besluiten. Het wachten is nu nog tot ook eindelijk die malle vermelding van de zeer 
gedateerde  Beleidsnota Chemie en alternatieven 1984 eindelijk verdwijnt dan wel wordt vervangen. 
           
 

1.WERK EN ECONOMIE 

We hopen dat de financiële en economische omstandigheden visie en vooruitgang in 2009 niet al te 
zeer zullen beperken 
 
Nieuw Reijerwaard 
Nu het in onze ogen verkeerde besluit is genomen het eerste deel van de Polder Nieuw-Reijwerwaard 
aan te snijden, is het zaak de nadelige gevolgen tot een minimum te beperken. Het levert hoe dan ook 
wéér een extra belasting op van ons milieu. Daarnaast zal de nieuwe bedrijvigheid moeten bijdragen 
aan de vermindering van de zwakten in onze sociaal-economische en demografische structuur. 
Eenmaal in gang gezette ontwikkelingen afbuigen in de gewensterichting is erg moeilijk. De bittere 
tonen uit Rijsoord zullen daarbij uiterst serieus genomen dienen te worden. 
 
Drechtwerk 
Wat ons betreft wordt het uittreden uit Drechtwerk in 2009 geëffectueerd met als voornaamste 
aandachtspunt de positie van de mensen die er werken. Overigens zijn wij nog steeds zeer te spreken 
over de transparantie van het traject dat college en raad de laatste jaren samen hebben afgelegd.  
 
WWB 
Bijzondere inzet blijft nodig om de gestelde doelen te behalen. Na de Jaarrekening en 2e Programma-
monitor  zijn we hierover niet vanzelf optimistisch.  We vinden het verder teleurstellend dat door het 
besluit de opsporing van 23-27-jarigen zonder baan en zonder inkomen toch niet te uitvoeren, een 
intrigrerende groep met een maatschappelijk onzekere toekomst alsnog  wéér in nevelen verdwijnt. 
 

Wij hebben een amendement van Lokaal Sociaal voor gewenning van markttarieven en 
een motie van Lokaal Sociaal voor het inzetten van uitkeringsgerechtigden als 
vrijwilliger in te zetten bij evenementen, mede ondertekend. 

      
 
2.VEILGHEID 

Burengerucht...? 
Wij vinden het onverteerbaar dat bewoners jarenlang geterroriseerd worden door het gedrag van hun 
buren zonder dat er een einde aan komt. 
Wat ons betreft was een ontmoeting tussen een raadsdelegatie en bewoners in Bolnes in september 
j.l. exemplarisch toen boze bewoners voor de zoveelste keer hun verhaal deden waarbij ons vooral 
trof dat men van mening is dat de politie, c.q. de overheid kennelijk onwillig is een dergelijk jarenlang 



durend probleem op te lossen. Het deed ons denken aan de Rotterdamse politie die in 2001 
verzuchtte dat ze onvoldoende wettelijke mogelijkheden had de ernstige overlast van over drukke 
trottoirs scheurende brommertjes effectief aan te pakken. Na de verkiezingen van 2002 met de 
bekende uitslag bleek dezelfde politie wél tot effectief optreden in staat en was althans deze vorm van 
overlast binnen de kortste keren onder controle. 
Wij zien hier een directe relatie met “vertrouwen in de overheid”. 
 
Huiselijk geweld en bedreigde kinderen 
Gelukkig neemt het werk van het Meldpunt Huiselijk Geweld gestaag toe. Dat betekent dat het wérkt, 
niet dat er méér geweld is. Onduidelijk is of de hulptrajecten voor kinderen in dergelijke situaties 
adequaat en effectief zijn. De nog steeds bestaande enorme wachtlijsten – er staan in ons land ca. 
40.000 kinderen op verschillende wachtlijsten voor de een of andere vorm van professionele hulp – en 
de onder druk staande Jeugdzorg, maken ons niet optimistisch.  
Zeker nu de gemeenten naar het zich laat aanzien, hierin een steeds prominenter rol zullen spelen, 
vragen wij hiervoor, ook in de bredere zin van zorg voor bedreigde jeugd, voortdurende aandacht. 
 
Veilige schoolroutes, veilige kindruimte 
Elk jaar pleit D66/GroenLinks voor veiligheid van onze kinderen in de dagelijkse leef- en 
speelomgeving. Deze zomer kon ik opnieuw vaststellen dat in de Scandinavische landen men er in 
slaagt de ruimte zó in te richten dat er een volledige scheiding tussen de dagelijkse school-, speel- en 
winkelroutes en het gemotoriseerde verkeer bestaat. Waar een wil is is een weg.  
We zijn er nog steeds onvoldoende van doordrongen dat de openbare ruimte voor de jongsten het 
oefenterrein is om de vaardigheden te verwerven die ze in hun latere leven zo hard nodig hebben. We 
laten het nog steeds teveel bij incidentele aanpassingen zoals een stukje snippergroen met enkele 
speeltuigjes, een extra oversteekplaats, een bord met “de scholen zijn weer begonnen” enz.  
 
Nauwe straten waar geparkeerde auto’s de smalle trottoirs blokkeren bieden geen enkele speel- of 
loopruimte maar aanpassingen ten behoeve van meer kindruimte hebben geen prioriteit. 
 
In Bolnes wordt een belangrijke schoolroute door de Vechtstraat al jarenlang dagelijks met grote 
regelmaat geblokkeerd door lossende en wachtende vrachtauto’s die de supemarkt van Bas van der 
Heijden bevoorraden. Schoolgaande kinderen moeten al jaar en dag rond die vrachtauto’s óp de 
onoverzichtelijke rijbaan lopen om de school te kunnen bereiken. 
Het is maar één van de vele klachten die de PvdA en D66/GroenLinks vorig jaar verzamelden. 
Inmiddels is het daarbij horende en aangenomen amendement verwerkt in een prestatieindicator. We 
zijn daar blij mee en hoewel ook Keulen en Aken niet op één dag zijn gebouwd, duren deze klachten 
al zovele jaren. Té veel jaren....!  
Wij hopen dan ook vurig dat 2009 op dit punt  een oogstjaar zal worden. 
        
 
 
3.BESTUUR EN PARTICIPATIE 
Onbekend maakt onbemind. Veel Ridderkerkers hebben geen idee hoe het er aan toe gaat in de 
raadzaal. De 100 zitplaatsen op de publieke tribune zijn slechts bij hoge uitzondering alle bezet. De 
vraag die ons allemaal bezighoudt is hoe de Ridderkerker meer te betrekken bij het democratisch 
proces. Democratie vraagt immers voortdurend onderhoud. Sommigen vragen zich zelfs hardop af of  
de uiterste houdbaarheidsdatum van de democratie in zicht is. 
 
D66/GroenLinks gelooft in een goed instrumentarium voor een goede communicatie tussen burger en 
overheid zoals het Burgerinitiatief, een vorm van het Referendum, enzovoort al ziet het dit niet als 
een Haarlemmer wonderolie voor alle gebreken en onvolkomenheden. 
In het overzicht van de verschillende vormen van participatie dat het college de raad vorige maand 
presenteerde valt het op dat de communicatie vooral tussen College en Ridderkerkers plaatsvindt. De 
Raad komt er slechts vier keer in voor.  
 
Deze analyse maakt in elk geval duidelijk dat formeel gezien de communicatie en participatie vooral 
een zaak is tussen college en burgers. In de matrix komt de raad slechts vier keer voor. Wij achten dat 
niet goed want vooral de raad behoort voldoende communicatiekanalen te hebben met zijn kiezers. 
 
Locale radio, televisie en ICT 
D66/GroenLinks heeft zich dan ook de vraag gesteld hoe de betrokkenheid van de Ridderkerkers bij 
het raadswerk kan worden vergroot; het is immers ook een “overlevingsbehoefte. De regionale 
(week)bladen vervullen een belangrijke rol maar hebben in de politieke verslaggeving een beperkte 
rol. Wij vinden het niet meer van deze tijd dat het voor onze kiezers en mede-Ridderkerkers nog 
steeds alleen mogelijk is kennis te nemen van wat de gemeenteraad allemaal doet door lijfelijk 



aanwezig te zijn bij raadsvergaderingen. In deze tijd van moderne communicatiemiddelen maken wij 
als gemeenteraad nog steeds nauwelijks gebruik van de mogelijkheden van radio, televisie en ICT. 
 
Daarom dien ik namens mijn fractie van D66/GroenLinks een motie in waarin de griffie, zo nodig in 
overleg met het college, wordt verzocht te onderzoeken wat hier de mogelijkheden zijn en de raad 
daarover vóór de Kadernota te informeren. 
 

MOTIE  1  RTV / ICT 

 
Daarnaast vinden wij dat de ICT-ondersteuning van de Raad ver achterblijft bij wat mogelijk, wenselijk 
en in vergelijkbare sitauties gebruikelijk is. In een professionele organisatie als het ambtelijk-bestuurlijk 
apparaat toch is, moet het toch mogelijk zijn ervoor te zorgen dat een vergelijkbaar professionele 
ondersteuning van het raadswerk snel wordt gerealiseerd. 
   

VRAAG 1 

Wat ik de mening van het college? Wat is er mogelijk? 

 
Bedrijfsvoering 
In de beantwoording van onze vragen naar aanleiding van het hoofdstuk bedrijfsvoering blijkt opnieuw 
grote terughoudendheid. Opnieuw is er niet het gevoel dat op basis van deze informatie “de raad kan 
sturen, beleidslijnen vast- en bijstellen”.   
Uit de antwoorden op de schriftelijke vragen van D66/GroenLinks lijkt overigens wél de conclusie te 
kunnen worden getrokken dat de ambtelijke capaciteit precies voldoende is om de afspraken te 
kunnen uitvoeren, wat zou impliceren dat normale wensen van de raad, een vertaling van de raad van 
de actualiteit enzovoort NIET zouden kunnen worden gehonoreerd.  
 

Vraag 2 

Kunt u expliciet melden dat die ruime er wél is. Zo niet, dan graag uw reactie. 

 
Wij hebben een amendement van Lokaal Sociaal voor een wervingscampagne voor bvrijwilligers 
mede ondertekend. 

 

 

4.EDUCATIE 

Terugloop 
De leerlingenaantallen van onze basisscholen lopen steeds harder terug. Het is het gevolg van 
demografische processen in onze gemeente die voor een belangrijk deel worden versterkt door een 
jarenlang falend woningbouwbeleid. Langzamerhand wordt de fase waarin kapitaalsvernietiging gaat 
optreden en voorzieningen onder druk komen te staan, zichtbaar.  
Wat wij zien is dat er op basis van sterke demografische veranderingen twee tegengestelde 
processen optreden: leegstand van lokalen en gebouwen enerzijds en de behoefte aan nieuwe 
onderwijsruimte anderzijds. 
Leegstand van een aantal lokalen in één school kan nieuwe initiatieven bevorderen maar kan ook 
nopen tot inefficiënt besteden van onderwijsgeld. 
 
Herschikkingen 
De komende jaren zal een grote investeringsbehoefte in ons onderwijs een behoorlijke last voor onze 
begroting betekenen. Het is goed dat er na een roerige periode enkele jaren geleden voortschrijdend 
inzicht planmatig werdt vastgelegd in een IHP.  
D66/GroenLinks ziet de alsmaar voortgaande vertragingen bij de realisatie van de unilocatie voor SBS 
De Burcht met lede ogen aan. Wij hebben grote bewondering voor een bestuur van vrijwilligers dat 
zich blijft inspannen de plannen tot een goed einde te brengen. Wat ons betreft: tempo, tempo! Met 
ongeduld wachten wij erop dat de verantwoordelijke wethouder de raad laat weten dat de plannen 
eindelijk rond zijn, compleet met definitief tijdpad. Dit duurt te lang en de informatie die ons bereikt is 
minimaal. Wij moeten nog zien dat in 2009 de school over een nieuw gebouw kan beschikken. 
 
OBS De Reijer wacht op een unilocatie in een nieuw gebouw. Samen mét De Regenboog wordt vorm 
gegeven aan de eerste brede schoolontwikkeling in Ridderkerk. Ook hier: 2009!? Eerst zien! 
 



“Per 2010 zijn minimaal drie brede schoolinitiatieven van de grond gekomen”, belooft uw 
Onderwijsprogramma!!! Ook in Bolnes willen de beide basisscholen De Fontein en De Bosweide liever 
vandaag dan morgen aan de slag met het brede schoolconcept. De gedachten die daar leven van een 
breed “kindcentrum” spreken D66/GroenLinks zeer aan. En wethouder, wij vinden dat u de raad 
gewoon laat zitten waar haast geboden is zoals in de motie van 24 april 2008 aangeeft. Vóór de 
begroting...!! U onthoudt de raad nu de mogelijkheid een afweging te maken voor de begroting 2009 
omdat de deadline inmiddels in alle stilte is verstreken!  Het momentum dreigt zo verloren te gaan! 
 

       Motie (gezamenlijk) 

 
 
Door voortgaande krimp wordt het instand houden van beide locaties van de Ds.Kerstenschool en de 
Ursinusschool onderwijskundig, organistorisch én financieel steeds bezwaarlijker en herschikking tot 
één locatie ligt voor de hand. Hoewel het gebouw in Drievliet nog een hoge boekwaarde zal hebben, 
lijkt deze herschikking financieel niet tot grote problemen te hoeven leiden. Een amendement hiertoe 
op initiatief van de SGP hebben wij dan ook mede ondertekend. 
 
Als het aantal leerlingen op onze basisscholen sterk krimpt, zullen ook onze beide grote 
schoolgemeenschappen Gemini en Farel gaan krimpen. Ook hier zullen we moeten anticiperen op de 
ruimtelijke, onderwijskundige en financiële gevolgen. 
 
Achterstandsbestrijding 
Hoewel “achterstand” is achterhaald door “kansen” blijft het over dezelfde kinderen gaan. Het is goed 
te zien dat hoog wordt ingezet op de bestrijding van achterstanden. Omdat in het verleden grote 
bedragen van het Rijk niet waren besteed, blijft bij de fractie van D66/GroenLinks de zorg dat bij de 
afrekening straks toch weer geld moet worden teruggestort in de kas van Bos. 
 
Kinderopvang Kinderzorg 
Wij lopen in Europees verband ernstig achter: kinderopvang, buitenschoolse opvang, tussenschoolse 
opvang, vroege en voorschoolse educatie, peuterspeelzaal, brede school, BOS, enzovoort. De 
kinderzorg is versnipperd, heeft gebrek aan deskundigheid en het leidende beginsel is nog steeds het 
beeld van “noodopvang” voor kinderen. 
Ook de ontwikkelingen van samenwerking en samengaan van voorschoolse trajecten kunnen wat ons 
betreft niet snel genoeg gaan. Wij zien één soort kinderzorg als een wenkend perspectief, uitgaande 
van het principe dat je kinderen tekort doet als hen de kinderzorg wordt onthouden. Kinderzorg neemt 
de ontwikkelingsbehoefte van kinderen als vertrekpunt en er wordt hoog ingezet op de pedagogische 
kwaliteiten van het personeel.  
D66/GroenLinks ziet Kinderzorg als een basisvoorziening, die in de plaats komt van alle andere 
voorzieningen en is ongebroken de hele dag beschikbaar. Wat ons betreft is dit niet op de eerste 
plaats een welzijnsvoorziening maar een educatieve voorziening. 
Wij dringen erop aan dat het college deze onontkoombare ontwikkelingen krachtig stimuleert. 
 
Hoger onderwijs in Ridderkerk en woonvoorziening voor jongeren 
De bedrijvigheid in Ridderkerk en directe omgeving blijft toenemen.  
Met het CDA kwam D66/GroenLinks tot de conclusie dat een combinatie van een vorm van hoger 
onderwijs in Ridderkerk en een woonvoorziening voor jongeren een geweldige nieuwe impuls zouden 
kunnen geven. Samen met het CDA dienen wij daarvoor een motie in waarin het college wordt 
gevraagd de mogelijkheden te onderzoeken. 
    
 
 
      
 
5.Wonen en leefomgeving 
 
Woonwensen 
Er is een voortdurend groot gebrek aan betaalbare en aantrekkelijke woningen, in het bijzonder voor 
starters en jonge gezinnen. Het is daarom begrijpelijk dat alles wat wordt gebouwd wordt verkocht. 
Maar of dat past bij de behoeften en wensen van de kopers is onbekend.  
Bouwen betekent tot nu toe het halen van het afgesproken aantal, maar of dat past bij de 
woonwensen van  “de” Ridderkerker”  is niet bekend. 
In het Coalitieakkoord 2006-2010 staat  dat “inzicht in de woonwensen van Ridderkerkers mede 
bepalend is voor de verdere invulling van het convenant… daarvoor brengen we de woonwensen van 
Ridderkerkers in beeld.” 
Door herhaald uitstel zal dat inmiddels binnen deze convenantperiode helaas niet meer lukken. 

  Vraag 3.     Graag uitleg! 

 Motie 2            
Hoger Onderwijs/woonvoorziening jongeren 



 
Uit de onderleggers van de Structuurvisie in wording, wordt nog eens bevestigd dat Ridderkerk 
bovenmatig ontgroent en vergrijst waardoor voorzieningen onder druk komen te staan en 
kapitaalsvernietiging dreigt voor voorzieningen met een nog aanzienlijke boekwaarde. 
 
De tijd dringt. Volgend jaar loopt het convenant met de Stadsregio voor woningbouw ten einde en 
inmiddels is al begonnen met de voorbereidingen voor nieuwe woningbouwafspraken.  
Ondanks herhaald uitstel blijkt echter dat dit voorgenomen woonwensenonderzoek géén enkele 
prioriteit meer heeft en nu helemaalniet meer is opgenomen in het meerjarenperspectief. Wij vinden dit 
ongelooflijk en een pleidooi voor laissez-faire. En dat terwijl we onze beperkte ruimtelijke 
mogelijkheden juist doelgericht, nauwgezet en optimaal zouden moeten inzetten om een wervend 
woonmilieu en een demografisch goed uitgebalanceerde bevolkingssamenstelling te bewerkstelligen. 
 
Wij dienen daarom met andere fracties een amendement in om het woonwensenonderzoek in 
2009 te laten uitvoeren zodat de uitkomsten ervan nog een rol kunnen spelen bij de vaststelling, 
uitwerking en uitvoering van de woningbouwafspraken ná 31 december 2009. 
 

       Amendement 1.  woonwensenonderzoek 

 

Vraag 4 

Hoe en wanneer denkt u het gesprek met raad en samenleving aan te 
gaan over de nieuwe woningbouwplannen vanaf 2010? 

 
St.Jorisstraat 
De politiek heeft zich druk gemaakt over dit idiote maar levensgevaarlijke ontsluitingsstraatje van en 
naar het centrum maar toen het te moeilijk bleek is het probleem gewoon weer in de ijskast teruggezet 
in de verwachting dat het binnenkort mogelijk zou zijn plannen te maken voor een nieuwe 
centrumontsluiting. Helaas is inmiddels duidelijk dat dat geen optie meer is. Wachten we nu tót er 
straks een kinderwagen wordt geschept, een kind wordt overreden, of een bejaarde wordt afgestraft 
omdat hij net één stapje in de goot zette? Neen? Waar wachten we dan op? 
D66/GroenLinks bestudeert deze kwestie opnieuw en is van plan binnenkort met  nieuwe initiatieven te 
komen, en roept in elk geval vast nu zowel college als andere fracties op, er aan mee te werken dat 
deze zaak weer op de agenda komt.  
 
Speelbos 
Complimenten voor de wethouder zijn hier op hun plaats. Na aanname van de eerste motie speelbos 
twee jaar geleden heeft hij zijn kansen gegrepen in de plannen voor de aanleg van het Waalbos. 
Door de excentrische ligging in onze gemeente zal het bos voor de meeste kinderen echter 
onbereikbaar blijven. Het speelbos is een ijzersterk concept. Daarom nemen wij het initiatief voor een 
onderzoek naar de mogelijkheden van een speelbos in het Oosterpark en dienen daartoe een motie in 
 

        Motie 3.  Speelbos Oosterpark 

Koningsplein 
D66/GroenLinks begrijpt niet waarom er nog steeds geen beweging is waargenomen het gapende gat 
in het Koningsplein te dichten, i.c. eindelijk te bebouwen. Een kloppend hart met een lekkage....! 
Wij vinden dat er voor de septemberfestiviteiten op het Koningsplein door de gemeente een ruim 
budget beschikbaar moet worden gesteld. 
 
 
Milieu 
D66/GroenLinks vindt dat het MILIEU bij dit college niet in goede handen is. Dit college ziet milieu  niet 
als noodzakelijkheid maar als bijkomstigheid. Het milieu zou je bijna vergeten als je het niet op je gele 
memobriefje had geschreven....  
 
In deze wat cynische beschrijving zit nu juist het probleem want het milieu zou een onderdeel zijn van 
het Programma Wonen en leefomgeving, óf zoals in de Milieuvisie staat “milieudoelen worden vanaf 
het begin meegenomen in nieuwe ruimelijke ontwikkelingen. Kennelijk is dat een eufemisme voor 
onzichtbaar. In de hele Programmabeschrijving in deze begroting komt het woord “milieu” precies één 
keer voor. Daarnaast wordt de “Milieuvisie 2006” genoemd in de lijst vigerende nota’s, notities en 
besluiten.  
 
De verstedelijking van onze leefomgeving gaat nog steeds onverminderd door. Dat maakt duidelijk dat 



ook in de toekomst een stevig milieubeleid noodzakelijk is. Dit om te voorkomen dat de huidige 
leefkwaliteit verder wordt aangetast en om ervoor te zorgen dat nieuwe  ontwikkelingen waar mogelijk 
tot verbetering van de bestaande milieukwaliteit en een duurzame inrichting van de gemeente. 
 
Deze stevige tekst komt uit de door de raad vastgestelde Milieuvisie 2006. Maar toch treffen we ook in 
2009 géén uitwerkingen, géén specifieke milieudoelen in de Programmabegroting 2009, hoewel er in 
de Milieuvisie 2006 veel, heel veel te behalen doelstellingen zijn geformuleerd. Vele moeten in 2010 
zijn behaald, sommige eerder, andere later. Maar direct na 2009 komt het eind van deze 
bestuursperiode in zicht.  
 
Hoe staat het bijvoorbeeld met het nieuwe klimaatbeleid dat in 2007 zou moeten zijn vastgesteld? Hoe 
staat het met de “intensieve communicatie over toepassing van duurzame energie naar huishoudens 
en bedrijven”? En hoe staat het met “de instandhouding van een subsidieregeling ter stimulering van 
zonneboilers bij huishoudens”? Hoe staat het met “het kader voor toetsing van externe 
veiligheidsaspecten bij nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen”? En nog vele andere doelstellingen zoals 
die zijn vastgelegd in de Milieuvisie 2006. We praten nu over het laatste volledige bestuursjaar van dit 
college. Direct na 2009 is het eind in zicht van deze bestuursperiode. 
 
Duidelijk is dat het uitgangspunt zoals in de Milieuvisie 2006 op blz. 4 is geformuleerd “milieudoelen 
worden vanaf het begin meegenomen bij nieuwe ruimtelijke ontwikkelingen”,   geen garanties biedt 
voor een samenhangend, adequaat en effectief milieubeleid. 
Natuurlijk is het leuk bedacht: een windmolen, liever windturbine  op het gemeentehuis, maar het 
direct buiten de begroting ervan houden maakt de vrijblijvendheid van dergelijke initiatieven duidelijk; 
ze zijn noch structureel, noch voortgekomen uit of meegenomen in  ruimtelijke onwtikkelingen.  Het is 
slechts een toefje slagroom. 
En tóch biedt onze Milieuvisie 2006 zoveel handvatten voor een structurelere aanpak. Zo deze er al 
zou zijn, dan onttrekt die zich grotendeels aan onze waarneming. 
 

Vraag 5 
Hoe en wanneer denkt het college de raad inzicht te verschaffen in de vorderingen  
in het behalen van de doelstellingen in de Milieuvisie ? 

 
D66/GroenLinks heeft herhaaldelijk geprobeerd met amendementen en moties nieuwe zaken te 
entameren. Het afgelopen jaar deden we verschillende pogingen voor een bestuurlijke uitwerking van 
een garantie dat daken van nieuwe woningen en bedrijven een goede zonligging ten behoeve van de 
energievoorziening zouden krijgen. Tevergeefs. 
Toch is de algemene verwachting dat huizen/bedrijfsgebouwen met een verkeerde daksituering over 
een jaar of tien slecht in de markt zullen liggen. En tevens is een groot op zich onrendabel oppervlak 
blijvend ongeschikt bij te dragen aan de toekomstige energievoorziening. 
 
Een stimulerend beleid voor de invoering van kleine woningwindturbines, voor de invoering van 
huiscentrales, voor de aanschaf van zonnecollectoren, dat alles hebben wij meermalen aan de 
orde gesteld. Het zijn geen dwaze plannen van een kleine fractie, maar elders en vooral ook in landen 
om ons heen zoals Duitsland, Frankrijk, Denemarken, Zweden, Spanje, enzovoort  worden dergelijke 
ideeën nu al op grote schaal  gerealiseerd. 
Nu het Rijk de subsidieregeling hiervoor weer heeft ingesteld dient D66/GroenLinks daarom een 
amendement in om dergelijke initiatieven in Ridderkerk een extra steuntje te geven 
 
     
 
 
 
 
Pilot gesubsidieerde energiezuinige woningen 
In 2000 stimuleerde een vorig college met subsidie een pilotproject voor de bouw van energiezuinige 
woningen in Het Zand. Op 7 april 2008 vroeg een van de bewoners ervan het college in hoeverre de 
gemeente dit project monitort. Tevens werd verondersteld dat de gemeente dit project verder zal 
uitbreiden.  
Het antwoord kwam reeds een half jaar later. Samengevat meldde de afdeling Stedelijke Ontwikkeling 
dat de gemeente niet heeft gemonitord, daartoe ook niet verplicht is en dat de gemeente ook geen 
plannen heeft om dergelijke projecten op te starten. Tel uit je milieuwinst! 
 

          Amendement 2. zonnecollectoren, enz. 



 
Vraag 6 
Wat is het beleid bij dergelijke door de gemeente gesubsidieerde milieu-
pilotprojecten? 
Wat is uw mening over het nut van dít project in relatie tot de kosten? 
 
 
 
6.WELZIJN 
 
Eén zaak is wat ons betreft dominant voor 2009 en dat is Dynamiek. Na lange stiltes, akelige 
krantenberichten en er-is-niets-aan-de-handverklaringen, heeft de wethouder uiteindelijk in een open 
dialoog met de raad en met steun van de raad onlangs besloten een meer regisserende rol op te 
eisen. 
Wat ons betreft is de tijd van afwachten en zoete broodjes voorbij indachtig het spreekwoord van de 
zachte heelmeesters. Wij vinden dat er haast is geboden. Net als bij een kredietcrisis dreigen de 
negatieve effecten ook gezonde delen te beschadigen. Daarbij zou wat ons betreft ook transparantie 
moeten waarom onze Volks Universiteit in enkele jaren zijn kapitaal is verloren. 
We hopen dat een klankborgroep van de raad snel bij elkaar zal komen. 
 
Een aantal jaren geleden werd de raad ervan overtuigd dat de gemeente voortaan gebruik zou maken 
van het zogenaamde WILL-systeem om produkten bij Dynamiek in te kopen. 
De raad was er dan ook van overtuigd dat dit transparant was geregeld. 
Tot onze verbazing begrepen we van Dynamiek dat dit systeem helemaal niet was en werd gebruikt.  
Ongetwijfeld kan de wethouder uitleggen waarom de raad hierover nooit is geïnformeerd....... 
 
Al enkele jaren zijn er plannen om de Scoutinggroep St.Joris te herhuisvesten. De groep heeft 
concrete plannen maar is afhankelijk van verder overleg met de gemeente. 
D66/GroenLinks wil er bij de wethouder op aandringen het overleg over de herhuisvesting in 2009 af 
te ronden en met voorstellen naar de raad te komen. 
   

Vraag 7 

Kan de wethouder aangeven dat hij in 2009 het overleg kan afronden en de raad een 
voorstel voor te leggen voor deze herhuisvesting 

 
  
7.ZORG 
 
Wij hebben een amendement van Lokaal Sociaal om de afhandelingstermijn van WVG-
aanvragen te bekorten van 8 naar 6 weken, mede ondertekend. 
 
 
 
 
Ridderkerk, 6 november 2008  
Henk van Houcke (D66/GroenLinks) 


